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č. j.:  MU-IS/108926/2021/1422372/LF-2 

 
  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity  

Zápis ze zasedání konaného dne 20. 4. 2021  
  

  

  

 

Přítomni:  25 členů AS LF MU  

Nepřítomni:  Miroslav Souček, Julie Dobrovolná, Leoš Křen, Karolína Skorkovská, Vlastimil Válek, 

Dominika Čekanová, Edie Kheir 

Hosté:   děkan Martin Repko, proděkanky Kateřina Kaňková, Lydie Izakovičová Hollá, Andrea 

Pokorná, Jana Fialová, proděkan Petr Štourač, tajemník Ing. Michal Sellner. 

Program zasedání  

1. Zahájení a schválení programu 

2. Zpráva děkana 

3. Výroční zpráva LF MU za rok 2019 

4. Informace o přijímacím řízení 2021 

5. Informace k vývoji SIMU 

6. Různé 

 

  

1. Zahájení a schválení programu  

Předseda AS přivítal všechny přítomné na zasedání AS LF, uvedl jména předem omluvených senátorů a 

konstatoval usnášeníschopnost AS LF. Počet platných mandátu je 32, 1 mandát ve SKAS není obsazen.   

Pořízením zápisu ze zasedání byli pověřeni Dr. Koščík a Mgr. Vladíková. 

K navrženému programu nebyly připomínky, program zasedání byl jednohlasně přijat.  

  

2. Zpráva děkana 

 

Děkan Navzdory neustále se aktualizujícím opatřením zůstává výuka u studentů LF MU stejná, 

tedy kombinace prezenční a distanční výuky. Věřím, že jsme četné postupy zdokonalili, 

a to i díky studentům a jejich zpětné vazbě. Fakulta si stojí za tím, aby prezenční výuky 

bylo co nejvíce. Výjimky pro studenty LF MU mají stejné znění po celou dobu. Zatím 

vláda nepředstavila plán, jak otevřít vysoké školy plošně. 
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Povinné testování probíhá, i když máme na datech prokázáno, že studenti na klinikách 

nejsou měřitelným vektorem v šíření epidemie, neb pozitivních je minimálně. Od 

příštího týdne je povinné testování všech studentů, což bude obrovská ekonomická a 

logistická zátěž, kterou ponese celá společnost. Asociace děkanů si stojí za tím, že 

testování nám nezajistí, aby se virová nálož ve společnosti zmenšila, lepší cestou tedy je 

zaměřit se na očkování. Na očkování se otevírají nové a nové sloty pro věkové skupiny, 

velké množství studentů bylo naočkováno v nemocnicích díky pracovní povinnosti. 

Minule jsme na senátu probírali koncepci společného pracoviště ICRC, od té doby 

proběhla dvě jednání na úrovni vedení, k nimž jsme přizvali i přírodovědeckou fakultu. 

Chceme být v tomto projektu reálným partnerem, abychom dokázali být dobře 

etablovaní a abychom nebyli tím, kdo musí saturovat ekonomické zdroje, které na ICRC 

chybí, do rizikového projektu jít nechceme. Všichni společně se snažíme vytvořit 

rámcovou smlouvu tak, aby toto pracoviště mohlo být od 1.1.2022 dobrým pracovištěm.  

 

Děkuji všem za pomoc v těchto aktivitách, které jsem zmínil, a děkuji také studentům, 

kteří stále pomáhají v nemocnicích. 

 

 

3. Výroční zpráva LF MU za rok 2019 

 

Předseda AS konstatoval, že podklady byly poskytnuty ve lhůtě stanovené JŘ AS LF na serveru AS, 

k vyjádření zprávu dostala i Legislativní komise, která vznesla drobné připomínky, kdy většina byla 

akceptována.   

Děkan:  Chtěl bych říct, že jsme zprávu napsali tak, aby byla vodítkem pro zprávy budoucí, a tedy 

aby měla formu, za kterou si budeme stát. V této souvislosti děkuji panu doktorovu 

Dostálovi, který na této zprávě pracoval.  

Předseda LK: LK identifikovala pouze drobné překlepy, na ty jsme upozornili. Jediná připomínka je, že 

když uvádíme národnostní složení studentů mezinárodního programu, bylo by zajímavé 

uvádět data i státní příslušnosti studentů v českých studijních programů, protože by 

například bylo zajímavé zjistit, kolik studentů ze Slovenska v těchto programech studuje.  

Děkan:  Děkuji za připomínku, pro příště ji zakomponujeme. 
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Výroční zpráva LF MU az rok 2019 

Počet přítomných členů před hlasováním: 25 

Pro:   25 

Proti:  0 

Zdržel se: 0 

Přijaté usnesení:  

Akademický senát Lékařské fakulty Masarykovy univerzity v souladu s § 27 odst. 1 písm. d) zákona o 

vysokých školách schvaluje Výroční zprávu Lékařské fakulty Masarykovy univerzity za rok 2019 ve 

znění, které tvoří přílohu zápisu. 

 

4. Informace o přijímacím řízení 2021 

 

Kaňková: Přijímací řízení běží podle harmonogramu, v současné době se snažíme zajistit co 

největší počet místností a členů komisí, protože nelze predikovat hygienická opatření. 

Co se týká přehledu přihlášek, je patrný nárůst zájmu o všechny obory, i díky 

demografickému vývoji. Na LF je zájem velký, o žádný studijní program zájem neklesá. 

Největší nárůst zájmu je o program Všeobecné ošetřovatelství, trend nárůstu zájmu o 

tento obor je patrný po celé ČR.  

Přijetí bez přijímací zkoušky je možné dvěma způsoby. Za prospěch přijímáme pouze do 

Všeobecného lékařství. Prospěchové kritérium je stále stejné, průměr do 1,1. Po 

zkušenosti z loňského roku, kdy nám tato varianta hrozně pomohla v zápisech, se 

pokusíme tímto způsobem obsadit maximálně do 50 procent kapacity, takže 

předpokládáme 215 přijatých. Chceme dát prostor i pro volnou soutěž. Při historických 

procentech zápisovosti rozešleme rozhodnutí o přijetí cca 316 studentů (prospěch do 

1,06 včetně, tedy ne všichni). 

Druhým způsobem jsou bonifkace, kdy letos dostatek bodů nasbíralo 39 uchazečů (do 

oboru Všeobecné lékařství). Někteří špičkoví uchazeči získali i více než dvojnásobek bodů 

potřebných pro přijetí bez přijímací zkoušky. 

 Závěrem shrnu, že závazky vůči vládnímu programu jsme splnili. Počty uchazečů máme 

velmi uspokojivé ve všech studijních programech. Investice do naší komunikační 

kampaně se nám tedy vrátila. 

Organizace letošních přijímacích zkoušek pro nás bude velkou výzvou, vzhledem k zatím 

nejistým požadavkům na hygienická opatření. Apeluji na co největší účast v přijímacích 

komisích. 

 

Děkan: Chtěl bych poděkovat paní proděkance Kaňkové a studijnímu oddělení, letošní přijímací 

řízení znamená enormní množství práce. Chceme organizovat přijímací řízení prezenčně 

a nerezignovat pouze na přijímaní na základě prospěchu, zároveň chceme bojovat o 

každého uchazeče, který je přijat na základě prospěchu, aby nastoupil na naši fakultu. 

Špičkové uchazeče chceme dostat na naši fakultu, zítra mě s těmito čeká online hovor, 

kdy se je pokusím přesvědčit, aby nastoupili právě k nám. Stojíme o uchazeče, kteří třeba 

již nyní na základě bonifikací prokázali, že jsou kvalitní studenti a studium u nás zvládnou.  
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5. Informace k vývoji SIMU 

 

Štourač: Děkuji za slovo a možnost vystoupit. Centrum se nám podařilo otevřít v řádném termínu. 

Dalším cílem bylo akreditovat Zubní a Všeobecné lékařství, to se nám podařilo také. 

Splnili jsme i počet studentů, které bylo potřeba odučit v těchto nově akreditovaných 

studijních programech.  

Výuka v SIMU běží, je atraktivní, výborně se toho chopil MUDr. Joukal s anatomií.  

Virtuální pitevny jsou v plné permanenci a velmi dobře hodnoceny studenty. 

Propedeutika, Gynekologie a Porodnictví se přímo nabízí pro simulace, probíhá 

pravidelná výuka, na tyto hodiny je radost se dívat. Chirurgie Intenzivní medicína, 

Ošetřovatelství, Geriatrie a První pomoc probíhá velmi dobře. Je skvělé, že na SIMU 

intenzivně probíhá i výuka Zubního lékařství, což je obor, který na SIMU rozhodně patří. 

Děkuji všem vyučujícím, kteří jsou do výuky na SIMU zapojeni.  

V SIMU se neučí pouze pregraduální výuka, ale otevírá se prostor pro specializační 

vzdělávání, případně další kurzy nad rámec. Musíme dodržovat pravidla veřejné podpory, 

tedy 80 na 20. Za 80 odučených hodin v pregraduální výuce se dá využít 20 hodin na 

výuku jiných kurzů. Velkou výzvou do budoucna je optimalizace provozu, snažíme se najít 

způsob, jak ze zakoupených pomůcek vytěžit co nejvíce. Prohlubujeme mezinárodní 

spolupráci (Košice, Atény). Jsem rád, že se nám potenciál SIMU daří využít. 

 

Předseda: Je třeba poděkovat všem, kteří se na chodu SIMU podílejí. Jak řekl pan proděkan, není to 

jen o budově SIMU, ale o tom potenciálu do budoucna, o tom rozvíjet fakultu. 

 

Děkan:  Chtěl bych připomenout, že tým proděkana Štourače, paní proděkanky Izakovičové Hollé 

a Ing. Blažkové získal cenu rektora za inovaci ve výuce. Děkuji všem, máme se čím 

pochlubit. Další cenu rektora dostal tým kolem přednosty Marka Joukala (dále paní 

Vargová, Vymazalová, Kubíčková). Celkově máme pět cen rektora. Studentská komora 

získala cenu za dobrovolnictví, upřímně si nedovedu představit, že by tuto cenu dostal 

někdo jiný. Všichni si uvědomují, jakým způsobem studenti přispěli v kritické situaci. Další 

dvě ceny jsou Mimořádné výsledky za výzkum Martina Kosinová, z týmu Petra Štourače. 

Poslední kategorií byla cena pro Abanouba Riada z ÚOPZ, za vynikající doktorské 

výsledky. 

 

Plánka: Co se týče výuky v SIMU, zaznamenal jsem, že máme za sebou první ročník, ale 

z prezentace zaznělo, že se učí i předměty vyšších ročníků. Dá se tedy SIMU využít i pro 

další ročníky? 

 

Štourač:  Děkuji za dotaz, povinně dle projektu musíme učit první ročník v plném rozsahu (kvůli 

nabízející akreditaci) ale všichni ostatní jsou zváni k pilotáži budoucí výuky. Pokud chcete 

přesunout to SIMU část výuky, můžeme se na tom postupně domluvit. Budova je však 

ještě v záběhu, např. teď jsme museli předělávat vzduchotechniku, momentálně probíhá 

cca 25 reklamací, což se zdá sice hodně, nicméně je to opravdu velká budova a stát se to 

může.  
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Gál:  Měl jsem možnost si SIMU projít, je to vynikající budova, blahopřeji. 

Předkládali jsme návrhy možného zapojení u klinických předmětů již v roce 2019, jak 

bude nabíhat výuka „klinických“ předmětů?  

 

Štourač:  Dobrá zpráva je, že prakticky všechno, co se požadovalo, se nakoupilo, postupně je 

možné i další vybavení dokupovat, s tím se i počítá. SIMU je živoucí model, nedalo se 

myslet na všechno, přesto jsme však mysleli na hodně věcí dopředu, nyní radíme i jiným 

simulačním centrům. 

 

Gál:  Byly alokovány jisté částky na SIMU, můžu se zeptat, kolik peněz se nedočerpalo a co se 

už vyčerpalo? 

 

Štourač: Koupené je prakticky všechno, dokupuje se pouze několik celků, kde probíhají výběrová 

řízení. Kvůli situaci na trhu máme problém včas sehnat některé celky z oblasti zubního 

lékařství.  

 

Děkan: Je dobré, že se ptáte na ekonomiku. Musíme vnímat, že je to závazek do budoucna, 

prostory si pronajímáme od MU. Je třeba myslet na personální udržitelnost, i obnova 

přístrojů bude nákladná, musíme proto infrastrukturu maximálně využít.  

 

Štourač: Ano souhlasím, rozpočet by mohl leckoho vyděsit, teď jsme nakoupili technologie za 300 

milionů, ale to neznamená, že budeme obnovovat celé vybavení každých 5 let. Do 

budoucna budeme optimalizovat, snažili jsme se omezovat produkty, které vyžadují 

opakující se licence (například na software).  

 

Předseda LK:  Četl jsem tiskovou zprávu, ze které jsem nepochopil, kdo bude do budoucna SIMU 

financovat. Můžete se prosím k tomu vyjádřit? 

 

Štourač:  To je tisková chyba, vztahuje se to k projektu národního plánu obnovy. Je to pro 

postgraduální vzdělávání záchranného systému, není to aktivita LF MU, přesto si to 

někdo spojil a tato vadná informace se dále řetězila. 

  6. Různé  

Předseda: Poslední bod – příští zasedání bude 18. května, budeme řešit strategický záměr LF na 

dalších 8 let.  

1. června svolám ustavující zasedání nového senátu.  

 

Děkan:  Chtěl bych pogratulovat doc. Dolinovi k obhajobě pozice přednosty ve výběrovém řízení. 

Budeme pokračovat ve výběrových řízeních napříč celou fakultou, včetně mé pozice a 

pozice přednostů, kteří jsou zároveň proděkany. Bereme výběrová řízení vážně.  
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Gál:  Prosil bych o upřesnění antigenního testování – bude tedy nutné opravdu 

testovat studenty? 

Děkan:  Ano, je to novinka dnešního dne, poprosím dr. Koščíka aby se k tomu 

z legislativního hlediska vyjádřil. 

Koščík: Dnes ráno bylo vydáno opatření, že jsme studentům povinni testování 

zabezpečit, MU již má rozpracovaný plán a budeme v krátké době rozesílat 

detailnější informace. 

Štourač: Zřejmě budou studentům určeny sloty, kdy se oni musí přijít otestovat. Jiný 

mechanismus si nelze zatím představit.  

Pokorná: Už na tom intenzivně pracujeme, jakmile budeme mít přesnější informace, 

určitě je všem rozešleme.  

Předseda LK:  Předpokládám, že povinnost testovat se bude jen pro klinické praxe? 

Děkan:   Domnívám se, že se to bude týkat kohokoli, kdo vstoupí na půdu MU. 

Koščík: Ano, zřejmě se to bude vztahovat na všechny studenty, doktorandy atd., kromě 

individuálních konzultací, např. kvůli diplomovým pracím.  

Předseda:  Další příspěvek již nebyl a předseda AS ukončil zasedání.  

  

Přílohy:  1) Prezenční listina  

2) Výroční zpráva LF MU za rok 2019 

3) Prezentace k přijímacímu řízení 

 

  

Zapsali: Mgr. Bc. Michal Koščík, Ph.D., Mgr. Eliška Vladíková  

   

    

  

doc. RNDr. Josef Tomandl, Ph.D.           V Brně dne 20. 4. 2021 

předseda AS LF  

 


